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دنیا  حیدری

مرگ خاموش داوری ایران 
تنها دو هفته از رقابت های لیگ برتر س��پری ش��ده، اما در همین مدت 
زمان کوتاه اش��تباهات داوری به اندازه ای پرتعداد و تأثیرگذار بوده که 
علاوه بر تیم ها، صدای بسیاری از پیشکسوتان این رشته را هم درآورده 
است، اما نه فقط این دو هفته که سال هاست قضاوت داوران ایران چنگی 
به دل نمی زند، آن هم در ش��رایطی که جامعه داوری ایران نماینده های 
سرشناسی در رقابت های مهم بین المللی داشته که مهم ترین آنها علیرضا 
فغانی است که قضاوت در سه فینال مهم فوتبال دنیا؛ جام ملت های آسیا، 
جام باش��گاه های جهان، المپیک و همچنین قضاوت در جام جهانی به 
عنوان داور چهارم و وسط )یک هش��تم نهایی( را در کارنامه دارد. با این 
حال به رغم اینکه طی سال های گذشته داوران اسم و رسم داری از ایران 
در لیست الیت آسیا قرار داشتند، چند سالی است که به دلیل گسترده 
شدن ریشه فساد در فوتبال، داوری هم ضربه های قابل توجهی را متحمل 
شده که از جمله آن پایین آمدن فاحش کیفیت قضاوت هاست. مسئله ای 
که به وضوح می ت��وان آن را در بازی های لیگ مش��اهده کرد و کمیته 
داوران را زیر س��ؤال برد. کمیته داوران باید تلاش کند سطح داوری را 
ارتقا بخشد، اما تنها کار اجرایی اش، چینش داوران و گزینش برای بازی 
است و کار دیگری در این خصوص انجام نمی شود. ضمن اینکه به نظر 
می رسد برگزاری کلاس های قبل از شروع لیگ به نظر آقایان کاری بزرگ 
و ارزشمند است و نهایت گامی است که می توانند در راستای ارتقای سطح 
کیفی داوری فوتبال بردارند. حال آنکه برگزاری این کلاس ها به تنهایی 
معضلی بزرگ است وقتی برای برپایی آن از چیزی حدود 145 داور دعوت 
به عمل می آید. درحالی که باید ش��اهد حضور تنها ۲۰ تا ۲۲ داور وسط 
و ۳۰ تا ۳5 کمک داور بود، یعنی انتخ��اب نخبه ها و بهترین ها، اما تعدد 
داوران نشان از بی توجهی محض متخصصان این حوزه دارد، به همین 
دلیل به سادگی هرچه تمام تر می توان برای بسته شدن دلیل قضاوت های 

بی کیفیت لیگ انگشت اتهام را به سمت کمیته داوران گرفت.
البته مشکل ریشه ای تر از این حرف هاس��ت. مسئله اصلی فساد است و 
عدم نظارت. مس��ئله ای که جدا از اس��تثناها، جامعه فوتبال و داوری را 
چنان به احاطه خود درآورده که گویا گریزی از آن نیس��ت! سال هاست 
که لیست های ارس��الی استان ها نه براس��اس شایسته سالاری و کسب 
نمره قبولی در روند آماده سازی پیش فصل که به واسطه روابط، ضوابط 
و لابی های انجام شده نوشته می شود تا به جای استعدادهای داوری هر 
استان تنها کسانی موفق به ورود در این عرصه شوند که سمبه پرزوری 
دارند. نفراتی که قاعدتاً باید توس��ط کمیته داوران فدراس��یون فوتبال 
غربال و بهترین های شان برگزیده شوند، ولی نه وقتی لیست های ارسال 
شده بخشی از بده و  بستان های فدراسیون با هیئت های فوتبال استان ها 
جهت نیل به اهداف ش��خصی از جمله موفقیت در انتخابات و مسائلی 
از این قبیل است. در کنار این داس��تان های تأسف بار که تیشه به ریشه 
داوری فوتبال ایران زده و سدی محکم برابر استعدادهای این حوزه ایجاد 
کرده، بی توجهی به تغییرات هر روزه در قوانین داوری نیز مزید بر علت 
ضعف داوران شده است. قوانین داوری روز به روز در حال تغییر است و هر 
چند وقت یک بار تفسیر کمیته داوران فدراسیون جهانی فوتبال )فیفا( 
از عبارات متفاوت از قبل می ش��ود، اما آیا دانش داوران فوتبال ایران در 
پی تغییرات اعمال شده به روز می شود وقتی تمامی گامی که در راستای 
ارتقای سطح کیفی داوران و به روز کردن دانش آنها برداشته می شود به 

برگزاری چند روزه کلاس های پیش از فصل خلاصه می شود! 
نگاه غیراصولی که می تواند باعث از بین رفتن انگیزه داوران شود و اهمیت 
قضاوت صحیح را برای آنها تا حد زیادی پایین آورد و نتیجه این روند نه 
فقط جامعه داوری که فوتبال ایران را متحمل ضربه ای مهلک می کند. 
اما آیا این مهم آنقدر خاطر آقای��ان را مکدر می کند که گامی اصولی در 
راستای بالا بردن اصولی سطح کیفی داوران فوتبال ایران بردارند تا باز 
هم شاهد ظهور نفراتی چون فغانی و امثال او باشیم؟ پاسخ این سؤال را در 
اعتراض های پرتعداد تیم های فوتبال، آن هم در حالی که تنها دو هفته از 

رقابت های لیگ می گذرد و بی تفاوتی کمیته داوران می توان یافت.

کابوس اسپورتینگ لیسبون، توصیف گوینده ورزشگاه 
خانگی پورتو از مهدی طارمی پیش از آغاز حساس ترین 
دیدارهای هفته س�وم لیگ فوتبال پرتغال بود. تعریفی 
جانانه از ملی پوش ایرانی پورت�و که موفقیت او در فصل 
گذش�ته واکنش عجیب رقیب دیرینه این تیم را در پی 
داش�ت. »جاعل« و »افس�ونگر مار« عنوان هایی  بود که 
اسپورتینگ لیسبون سعی داشت با نس�بت دادن آنها 
به طارمی مه�ارت او در گلزن�ی که هم�واره مدافعان را 
ناچار به خطا در محوطه جریمه می کند زیر سؤال ببرد. 
رفتار زننده ای که واکنش مهاجم ملی پوش پورتو به آن 
»هیس« بود، وقتی می توانست با بالا بردن جام قهرمانی 
بهترین پاسخ را بدهد. حالا در صدمین بازی طارمی برای 
پورتو، پس�ر پورتو که با مصدومیت زمی�ن بازی را ترک 
کرد، توانست با پاس�ی زیبا روی یکی از گل های تیمش 
تأثیر گذاشته و سهمی بس�زا در برتری 3 بر صفر مقابل 
حریف دیرینه داشته باشد و باز هم در زمین و با تکنیک 

نابش جواب اسپورتینگ لیسبون را بدهد.

طارمی کابوس لیسبون
قاب

مدیریت جدید مرا به وزنه  برداری برگرداند
پوپک بس��طامی، دختر برنزی وزنه برداری ایران ک��ه در بازی های 
همبستگی کش��ورهای اسلامی موفق به ایس��تادن بر سکوی سوم 
ش��د، موفقیت رقم خورده در قونیه ترکیه را نتیجه مدیریت جدید 
فدراسیون خواند: »مشکلات چند سال پیش به مانعی برای موفقیت 
من در رشته وزنه برداری تبدیل شده بود، اما هنر مدیریتی تیم جدید 
فدراسیون در بین ورزشکاران انگیزه ایجاد کرد، به طوری که کسب 
مدال برنز در ترکیه موجب شد بار دیگر برای موفقیت در پولاد سرد 
نهایت تلاش خود را به کار گیرم. سال گذشته در مسابقات قهرمانی 
آسیا در ازبکستان عملکرد خوبی نداشتم و حتی نتوانستم رکوردی 
را به نام خودم ثبت کنم و بعد از آن نیز به واسه از دست دادن شغلم 
انگیزه ای برای تمرین نداشتم، اما یک ماه بعد از تمرین با کادر جدید 
موفق به کسب برنز شدم و اگر تمرین بیشتری داشتم، می توانستم 
مدالی به مراتب بهتر کس��ب کنم، چراکه کادر جدید فدراس��یون 

انگیزه ای مثال زدنی برای دختران وزنه بردار ایجاد کرد.«

منچستر – لیورپول امشب در اولدترافورد

تشنگان پیروزی 
آخرین دیدار هفته س��وم لیگ جزی��ره در حقیقت حس��اس ترین بازی 
این هفته محس��وب می ش��ود. تاتر رؤیاها امشب ش��اهد برگزاری بازی 
منچستریونایتد و لیورپول است. دو تیمی که هنوز طعم برد در این فصل را 

نچشیده اند و به نوعی تشنه کسب پیروزی در این بازی هستند. 
شیاطین سرخ در خانه یک بازی نفس گیر دیگر پیش رو دارند. یونایتد بعد 
از دو باخت متوالی به برایتون و برنتفورد حالا به قعر جدول سقوط کرده و از 
این حیث یک رکورد تاریخی منفی را به ثبت رسانده است. همه این اتفاقات 
در حالی رخ داده که هدایت تیم به تن هاگ سپرده شده و کریس رونالدو 
نیز در زمین حضور داشته اس��ت، اما نه تاکتیک های مرد هلندی کارساز 
بوده و نه استعداد پرتغالی. منچستر با ثبت بدترین نتایج، هواداران را ناامید 
کرده و دوآتشه های متعصب با هم قرار گذاشته اند در جریان این بازی علیه 
گلیزر، مالک باشگاه شعار بدهند، اما با این  کارها قرمزها باز هم نمی توانند از 
بحران خلاص شوند، مگر اینکه کادرفنی با برطرف کردن ضعف های عمیق 

و جدی تیم، روحیه و انگیزه بازیکنان را بالا ببرد. 
در این فصل بازی رفت در شرایطی به میزبانی یونایتد برگزار می شود که این 
تیم فصل پیش در مجموع دو بازی  خود مقابل لیورپول 9 گل دریافت کرد 
و دو باخت تحقیرآمیز به ثبت رساند. برخلاف آنچه انتظار می رفت شرایط 
تیم نسبت به فصل پیش نه تنها بهتر نشده که بدتر هم شده و کار سختی در 
انتظار تن هاگ است. جدا از بحث های فنی، مشکلات حاشیه ای نیز تیم را 
تحت تأثیر قرار داده است؛ موضوع جدایی کریس رونالدو از منچستر هنوز 
تمام نشده، این بازیکن در دو بازی گذشته اند نتوانست کمکی به تیمش 

کند و همچنان خواهان ترک اولدترافورد و بازی در لیگ قهرمانان است.
البته سرمربی تیم ادعا کرده این بحث تمام شده و رونالدو همچنان برای 
منچس��تر به میدان خواهد رفت. تن هاگ در این خص��وص تأکید کرد: 
»نمی دانم چرا تمرکز همه فقط روی این بازیکن است. رونالدو نیز بخشی از 
برنامه های ماست.« سرمربی هلندی در خصوص انگیزه های تیمش قبل از 
رویارویی با منچستر هم گفت: »تا زمان بازی برابر اتلتیکومادرید )دوستانه( 
پیشرفت های بسیار خوبی را از بازیکنانم دیده بودم، اما پس از آن به شکل 
فاحشی افت کردیم. ما باید خیلی زود این افت را جبران کنیم. فلسفه من 
تغییری نخواهد کرد. حالا ما مشخصاً با شکستی روبه رو شده ایم، اما دلایل 
این اتفاقات را به خوبی می دانم و باید روی آن کار کنیم تا بتوانیم حلش 
کنیم. ما این مشکلات را حل خواهیم کرد، اما باید بر اساس همین فلسفه 
و برنامه پیش برویم. انگیزه دادن به این تیم کار سختی نیست و بازیکنان 
از ابتدای فصل در تمرینات واقعاً خوب کار کرده اند. اشتباهات زیادی در 
دیدار مقابل برنتفورد رخ داد، اما وقتی نگرش تیمی درست نباشد دیگر لازم 
نیست در مورد چیزی صحبت کنید. به بازیکنان گفتم همه چیز از خودتان 
شروع می شود، قوانین و اصول را دنبال و سخت کار کنید، اعتماد به نفس 
پیدا خواهید کرد. شما می توانید در مورد فلسفه صحبت کنید، اما اصول 
اولیه نیز باید مناسب باشد. این روند با نگرش خوب و روحیه جنگندگی در 
زمین شروع می شود. شما با توجه به برنامه ای که برای تیم طراحی کرده اید، 
دوباره بازی را می بینید و سپس بررسی می کنید که شرایط مسابقه چگونه 
پیش رفته است. اینگونه می فهمید که چه چیزی اشتباه بوده و چه چیزی 
درست. بدیهی است که بسیاری از موارد در بازی با برنتفورد اشتباه پیش 
رفت. از رقابت منچستریونایتد و لیورپول باخبرم و ما رقیب هستیم، باید 
در هر دیداری و به خصوص در این مسابقه به برتری دست یابیم. ما بازی به 
بازی پیش می رویم، البته می دانیم که وقتی مقابل لیورپول بازی می کنیم 

چه اتفاقی رخ می دهد، پس باید آماده باشیم.« 
لیورپول هم اوضاع خوبی ندارد؛ تیم کلوپ با دو تساوی ناامید کننده امشب 
برای کسب هر سه امتیاز در خانه منچستر به میدان می رود. نایب قهرمان 
فصل گذشته باز هم خودش را یکی از مدعیان جام می داند و امیدوار است 
با غلبه بر یونایتد اولین برد خود را ثبت کند. یورگن کلوپ تلاش می کند 
در جدال امشب همه نبوغش را به کار بگیرد و با تکیه بر شم گلزنی محمد 
صلاح پیروز میدان ش��ود: »فکر می کنم صلاح در تعطی��لات روی پای 
راستش کار کرده است. او همیشه در حال پیشرفت است. چند سال پیش 
که صلاح تازه به لیورپول آمده بود با بقیه فرق داشت. معمولاً وقتی بازیکنی 
از کناره ها به سمت مرکز حرکت می کند برای کات دادن به توپ از داخل 

پایش استفاده می کند، ولی او برعکس بود.«

شیوا نوروزی 

ملی پوش زمین خورده دستش را بسته بود!

تکذیب درگیری 

جودوکاران در قونیه

حاشیه دست از سر جودو برنمی دارد. درحالی که تعلیق این رشته 

اشرف رامین 
از س��وی فدراس��یون جهانی کماکان به قوت خود باقی اس��ت و       بازتاب

وعده های رئیس فدراسیون مبنی بر حل مشکل هنوز عملی نشده، 
انتشار یک خبر از اتفاقات رخ داده در بازی های کشورهای اسلامی باز هم جودوی ایران را تحت تأثیر 
قرار داده است. دو روز پیش یکی از خبرگزاری ها مدعی شد برخی از جودو کاران اعزامی به قونیه در 
رستوران دهکده با یکدیگر درگیری لفظی و فیزیکی داش��ته اند، تا جایی که حاضران در سالن از 
دیدن این صحنه خشک شان زده و شدت جراحت یک ملی پوش به  حدی بوده که کار به بخیه  زدن 
هم کشیده است. این خبر بازتاب زیادی در سایر رسانه ها و همچنین فضای مجازی داشت. از آنجا 
که کاروان 14 نفره جودو تنها موفق به کس��ب یک مدال، آن هم در بخش تیمی شده بود، مطرح 
شدن این حاشیه غیرورزشی واکنش های بس��یاری را به همراه داشت. البته جودو در گذشته نیز 
سابقه حواشی و درگیری در رده های مختلف را داشته و خبر اتفاقات قونیه کاملًا قابل باور بود. با این  

حال سرپرست کاروان اعزامی ایران به ترکیه از اصل این ماجرا را تکذیب کرد! 
اصغر رحیمی در گفت وگو با فارس هرگونه درگیری در رستوران را رد کرده و مدعی شده آن 
ملی پوش به دلیل زمین خوردن دستش را بسته بود: »واقعاً من چنین چیزی ندیدم. رستوران 
و هتل دوربین دارند و قطعاً اگر درگیری رخ داده باشد، تصویر آن ضبط شده است. دوستانی 
که چنین خبر کذبی را منتشر کرده اند اگر سندی دارند می توانند منتشر کنند، ضمن اینکه 
دوستان حاضر در قونیه می توانند با حضور در رستوران فیلم ضبط شده را چک کنند. هنوز هم 
دلیل منتشر ش��دن چنین خبری را نمی دانم. به هر حال اگر درگیری بوده باشد نفرات حاضر 
در رستوران می توانند ش��هادت بدهند، حداقل این درگیری در رستوران باید خسارت  مالی 

برای رستوران داشته باشد و باید عوامل رس��توران این خبر را تأیید کنند. دست یکی از 
ملی پوشان را دیدم که بسته است. از او سؤال کردم چه اتفاقی رخ داده که مدعی شد 
زمین خورده و چیز خاصی نیست. ضمن اینکه با کادر فنی و سرپرست تیم ملی هم 
صحبت کردم و آنها نیز خبر درگیری در رستوران را تکذیب کردند. به هر حال آدمی 
که چنین خبری را منتشر می کند باید سند داشته باشد در غیر این صورت اصلًا برای 
ما این صحبت ها قابل قبول نیست. باز هم می گویم واقعاً از نظم و کار گروهی تیم ملی 

مردان و بانوان جودو لذت بردم، چراکه در این چند روز با نظم خاصی همیشه در حال 
رفت و آمد بودند.« میراسماعیلی، رئیس فدراسیون که مدعی است مخالفانش از نتایج ضعیف 

جودوکاران در قونیه خوشحال هس��تند، بلافاصله در صفحه شخصی اش مصاحبه رحیمی را 
بازنشر داد و او نیز به نوعی این اتفاق را تکذیب کرد.

حاشیه سازی حدادی و تلطیف اوضاع از سوی ارمغانی

درگیری نه، اختلاف نظر بود!
تیم ملی بسکتبال دیدار حساسی با ژاپن پیش رو دارد و در روزهایی 

شیوا   نوروزی
که بازیکنان باید با آرامش خود را آماده رویارویی با این تیم کنند، خبر       چهره

درگیری حامد حدادی با سعید ارمغانی جنجال تازه ای در این رشته 
دانشگاهی ایجاد کرده است. گفته می شود کاپیتان باسابقه ایران در جریان تمرین با سرمربی درگیری 
داشته و حاضران در تمرین از دیدن چنین اتفاقی شوکه شده بودند. این اتفاق باعث خط خوردن نام 

او از لیست بازیکنان حاضر در بازی دوستانه با تیم ایران نوین شده است. 
تیم کشورمان روز پنج ش��نبه در جریان پنجره چهارم انتخابی جام جهانی در تهران به مصاف ژاپن 
می رود. در فاصله کوتاه باقیمانده تا این دیدار حساس، سرمربی تیم ملی که شاگردانش در کاپ آسیا 
عملکرد ضعیفی داشتند در گفت وگو با مهر درگیری با حدادی را اختلاف نظر خواند: »بعد از اینکه 
به عنوان سرمربی تیم ملی انتخاب شدم در اولین جلسه ای که با بازیکنان داشتم به آنها گفتم ما یک 
خانواده هستیم. در هر خانواده ای هم ممکن است میان اعضای آن، پدر با پسر، مادر با دختر و خواهر 
با برادر اختلاف نظر و مشکل ایجاد شود. اینها مسائل طبیعی است، اما مهم این است که برطرف شود، 
نه اینکه از همان مسئله برای تخریب اس��تفاده کنیم. در رابطه با حامد حدادی هم مشکل کوچکی 
ایجاد  و برطرف شد. حامد مانند همیشه به عنوان کاپیتان و اسطوره در ترکیب تیم است و تمریناتش 
را دنبال می کند تا بهترین عملکرد ممکن را در تیم ملی داش��ته باشد. در این رابطه فقط در این حد 

می خواهم صحبت کنم، چون واقعاً مشکل خاصی نبود.«  
ادامه حضور حامد حدادی در اردو از دیگر نکات عجیبی اس��ت که ارمغانی به آن اشاره کرده است: 
»برای دیدار با ایران نوین، حامد کنار گذاشته نشد فقط به خاطر دلایلی شرکت نکرد. اصلًا صحبت 
کنار گذاشتن این بازیکن نیست. برای دیدار با ژاپن هم ترکیب 
کامل بازیکنان را خواهیم داشت. البته سایر بازیکنان کماکان 
در اردو خواهند ب��ود، چون بعد از دیدار ب��ا ژاپن باید برای 
رقابت با استرالیا آماده شویم و احتمالاً ترکیب تیم را برای 
آن بازی تغییر دهیم.« نکته عجیب این اس��ت که حدادی 
س��ابقه درگیری یا همان اختلاف نظر با مربیان دیگر را هم 
داشته، اما همچنان خبری از برخورد جدی با رفتارهای 

حاشیه ساز نیست! 
البته جدال با ژاپن یکی از بازی های 
سخت تیم ملی است، اما زیر سؤال 
بردن ش��أن تیم کشورمان و به هم 
ریخت��ن آرامش تیم مس��ئله ای 
نیس��ت که س��اده از کنار آن رد 
ش��ویم. برخ��ورد انضباط��ی با 
چنین رفتارهای��ی و قاطعیت 
نش��ان دادن در مواجهه با هر 
نوع حاشیه سازی قطعاً درس 
عبرت سایرین هم خواهد شد، 
در حال��ی که با نرمش نش��ان 
دادن و چشم پوشی از اتفاقات 
رخ  داده، آن هم به بهانه شرایط 
حس��اس تیم مل��ی بای��د منتظر 

اتفاقات بدتر باشیم.

تیم ملی والیبال ایران با برتری مقابل آرژانتین 
به عنوان س�ومی جام واگنر لهس�تان دس�ت 
یافت. ش�اگردان بهروز عطایی که خود را برای 
رقابت های قهرمانی جهان در اس�لوونی آماده 
می کنند در آخرین بازی خود در این مسابقات 
موفق ش�دند تیم ملی آرژانتین را در یک بازی 
نزدیک با حس�اب 3 بر 2 شکس�ت دهند و به 
عنوان سومی این رقابت ها دس�ت پیدا کنند.

ایران ک��ه در دو بازی اول مقابل لهس��تان میزبان 
و صربستان شکس��ت خورده بود در دیدار مقابل 
آرژانتین به دلیل همگروهی با این تیم در مسابقات 
قهرمانی جهان با ترکیب اصلی ب��ه میدان نرفت. 
البته آرژانتین هم ش��رایط مش��ابهی داشت و به 
بازیکنان اصلی خود استراحت داده بود. دو تیم با 
ترکیب جوان تر مقابل هم قرار گرفتند و در نهایت 
ایران به برتری دس��ت یافت. در پایان مس��ابقات 
چهارجانبه جام واگنر، لهستان با سه پیروزی اول 
شد. آرژانتین روی سکوی دوم ایس��تاد و ایران و 

صربستان به ترتیب سوم و چهارم شدند.
   بازی به بازی بهتر شدیم

بهروز عطایی، س��رمربی تیم مل��ی والیبال ایران 
در پایان رقابت های جام واگنر ب��ا ابراز رضایت از 
عملکرد بازیکنان و اشاره به فوایدی که حضور در 
این تورنمنت برای بازیکنان جوان ایران داش��ت، 
گفت: »فارغ از نتایجی که کسب کردیم، اطلاعات 
خوبی از تیم به دس��ت ما رسید. ضمن اینکه روند 
بس��یار خوبی را در این مدت پشت سر گذاشتیم. 
بازی با اوکراین و سه مسابقه در جام واگنر شرایط 
بس��یار خوبی را برای ما فراهم ساخت، چون رشد 

قابل توجهی داشتیم. تمام بازیکنان توانستند در 
این مدت در ترکیب تیم قرار بگیرند و خدا را شکر 
همه بازیکنان اعتماد ما را بیش از گذش��ته جلب 
کردند. با این شرایط چالشی اساسی برای انتخاب 
ترکیب اصلی خواهم داش��ت، چون رقابت خوبی 
بین بازیکنان شکل گرفته اس��ت. در مجموع این 
تورنمنت را برای تیم ایران بس��یار مفید می بینم 
و تلاش می کنیم در آخرین بازی تدارکاتی مقابل 
اس��لوونی هم نمایش خوبی داش��ته باش��یم و در 
نهایت با بهترین شرایط راهی مسابقات قهرمانی 

جهان شویم.«
سرمربی تیم ملی با اش��اره به بالا رفتن توان خط 
حمله تیم ادامه داد: »کیفیت حمله، بازی به بازی 
بهتر شد. در دفاع هم همین شرایط وجود داشت. 
در بازی نخست ش��رایط دفاعی خوبی نداشتیم، 
اما در بازی دوم موفق به انجام 1۶ دفاع ش��دیم و 
در بازی با آرژانتین هم 11 دفاع کردیم که در هر 
دو بازی آمار ما بهتر از حریفانمان بود. البته هنوز 
نقص هایی وجود دارد، اما در مجموع روند تیم رو 
به رشد است. محک اصلی ما در مسابقات قهرمانی 
جهان اتفاق خواهد افت��اد. در مجموع بازی خوبی 
بود. آرژانتین بسیار جنگنده ظاهر شد و با تغییراتی 
که در تیم ایجاد   می ش��د بازیکنان خیلی خوب به 

بازی برمی گشتند.«
   جام واگنر کمک بزرگی بود

اما در پایان رقابت ه��ای جام واگن��ر، صابر کاظمی 
ملی پوش کش��ورمان به عنوان بهترین سرویس زن 
مسابقات در جمع بهترین ها قرار گرفت. کاظمی در 
خصوص بازی برابر آرژانتین و برتری مقابل این تیم 

گفت: »مسابقه سنگینی داشتیم. کادر آنالیز خوبی 
از تیم آرژانتین ارائه داده بود و توانس��تیم براس��اس 
 این آنالیز به نحو احس��ن حریف را شکست دهیم و

۳ بر ۲ پیروز میدان باشیم. این مسابقات کمک بزرگی 
به عملکرد ما در رقابت ه��ای قهرمانی مردان جهان 
خواهد کرد تا باتجربه تر ش��ویم و در ش��رایط سخت 

بتوانیم تیم را بالا ببریم و پیروز میدان باشیم.«
امیرحس��ین توخته در مورد پیروزی ایران مقابل 
آرژانتین در جام واگنر لهستان اظهار کرد: »بازی 
خوبی مقابل آرژانتین داشتیم و این تیم نخستین 
حریف ما در مس��ابقات قهرمانی جه��ان خواهد 
بود.  حضور در جام واگنر باعث ش��د بازیکنان به 
هماهنگی بیش��تری برسند و ش��ناخت بهتری از 

یکدیگر در زمین پیدا کنند.«
توخته با تأکید بر اینکه در جام واگنر برد و باخت 
برای ایران اهمیتی نداش��ت، تصریح کرد: »صرفاً 
برای آماده س��ازی تیم در این تورنمنت ش��رکت 

کرده بودیم.«
ش��هروز همایونفرمنش، دریافت کننده تیم ملی 
ای��ران  نیز در پای��ان دیدار تیم های مل��ی ایران و 
آرژانتین اظهار کرد: »خوش��بختانه توانستیم به 
پیروزی دس��ت پیدا کنیم. این تورنمنت برای ما 
جنبه تدارکاتی داشت تا برای مسابقات قهرمانی 
جهان به اوج آمادگی برسیم. من کمی دیرتر از سایر 
بازیکنان به این تیم اضافه شدم. سعی می کنم طی 
روزهای آینده زودتر به هماهنگی با سایر بازیکنان 
برس��م. در بازی با آرژانتین کم��ی ناهماهنگی به 
چش��م آمد که طبیعی اس��ت، چون مدتی بود در 
کنار سایر بازیکنان بازی نکرده بودم. زمان زیادی 

برای ریکاوری پس از بازی های کشورهای اسلامی 
نداشتم. در دو بازی گذش��ته برای تیم ملی بازی 
نکردم و سعی کردم از این شرایط استفاده کنم تا 
زودتر در خدمت تیم باشم. خدا را شکر می کنم که 
توانستیم برنده شویم و با یک برد خوب و دلچسب 
این تورنمنت را به پایان برسانیم تا با روحیه خوبی 

راهی مسابقات قهرمانی جهان شویم.«
  میزبانی لهستان 

میزبانی لهس��تان در ج��ام واگنر ظاه��راً چندان 
جالب توجه نبود و تیم ه��ای حاضر اعتراض هایی 
به نوع میزبانی لهستانی ها داش��تند. در این میان 
اما سرمربی و ملی پوشان ایران که با هدف آمادگی 
بیشتر به لهس��تان رفته بودند چندان به میزبانی 
لهس��تان ایراد نگرفتند. بهروز عطایی، س��رمربی 
تیم ملی در این خص��وص عنوان ک��رد: »فضای 
برگزاری مسابقات بسیار خوب بود. ما برای هدف 
مهم تری آمده  بودیم و اگر نقصی وجود داشت به 

چشم ما نیامد.«
همایونفرمنش هم خاطرنشان کرد: »در مجموع 
همه چیز عالی بود و مشکل خاصی نبود. خوشحالم 
که در بازی آخر پیروز شدیم تا با روحیه بالا راهی 

مسابقات اصلی شویم.«
با این حال امیرحس��ین توخته ب��ا انتقاد از برخی 
مش��کلات به وجود آمده، گفت: »از کشوری مثل 
لهستان که س��ابقه طولانی در والیبال و میزبانی 
مس��ابقات دارد، انتظار داش��تیم امکانات بهتری 
در اختیار میهمان��ان قرار دهد. با ای��ن حال وارد 
این گونه جزئیات نمی شویم و تمرکز ما تنها روی 

والیبال است.«
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فریدون  حسن
   گزارش

دوومیدانی  را درست هزینه نمی  کنند
فکر نمی کردم عملک��رد دوومیدانی تا این 
حد ضعیف باش��د. با تم��ام کم کارهایی که 
شده بود، روی ش��ش مدال حساب باز کرده 
بودیم. روز قبل از مس��ابقات هم که لیست 
ورزش��کاران آمد، توانایی کسب پنج، شش 
مدال را داشتیم، اما مدال های 1۰۰درصدمان 
تبدیل به چهارمی ش��د. علی فتحی گنجی 
هم باید دوم  می ش��د. از دید من تنها خانم 
فصیحی کار بزرگی کرد، چ��ون روی کاغذ 

شرایط خوبی نداشت.
به نظرم تمام ورزشکاران مخصوصاً در چند سال اخیر با توجه به اینکه شخصی 
هزینه می کنند، تمام توان خود را در میادین بین المللی می گذارند. این نتایج 
تنها ماحصل زحمات خودشان و خانواده های شان است. همه باید به مدت  
زمانی که این ورزشکاران در اردو بودند، دقت کنند. ورزشکاران دوومیدانی 
باید برای شرکت در بازی های آسیایی و کشورهای اسلامی 1۲ ماه برنامه و 

اردو را پشت سر می گذاشتند تا الان می توانستند نتیجه بگیرند.
اصلًا هزینه ای نمی ش��ود. وقتی می خواهید برای کسی هزینه کنید 
با یک ماه و دو ماه به نتیجه نمی رس��ید. یک زمانی به من گفتند برو، 
چون می خواهیم روی جوانان س��رمایه گذاری کنیم. ما رفتیم و روی 
هیچ جوانی سرمایه گذاری نشد. اگر احس��ان حدادی هم برود برای 
کس دیگری هزینه نمی شود. آقای صالحی امیری هزینه های  احسان 
حدادی را می دهد، اما اگر یک نوج��وان آنجا برود، هیچ کاری برایش 
انجام نمی ش��ود. الان مثلًا دس��ت یک جوان را بگیریم و به آنجا ببرم 
۲۰۰ میلیون به او می دهند؟ اینکه بگوییم چون برای احسان هزینه 
می کنیم توان هزینه برای بقیه را نداریم، شانه خالی کردن از مسئولیت 
است. ما ۲5 ماده داریم. فدراسیون والیبال تیم مردان، زنان، نوجوانان 
و جوانانش را در اردو داشت و به مسابقات فرستاد. آیا باید بگوید فقط 
برای یک تیم هزینه می کنم؟ نمی خواهم از کسی دفاع کنم، اما از هر 
کسی باید به اندازه توانش توقع داشت. وظیفه کمیته ملی المپیک چه 
بود؟ ما این همه انتقاد کردیم، چرا کس��ی توجهی نکرد؟ آیا به اینکه 
اردوی تیم ملی برگزار نشده نظارت داشته اند؟ اگر داشته اند چرا کسی 
به دوومیدانی ورود نکرده و حالا که کس��ی از فدراس��یون به کمیته 

المپیک انتقاد کرده، 9 ایراد از این فدراسیون گرفته اند!

هادی سپهرزاد

کارشناس دوومیدانی


